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AGENDA    ΠΡΟΣΩΠΟ

γεννήθηκα στην 
Αφρική και µετά, όταν 
ήµουν ακόµα παιδί, 
µετακοµίσαµε στην 
Κύπρο. Σε ένα νησί, οι 
αναφορές που έχει ένας 
δηµιουργικός άνθρωπος 
είναι περιορισµένες. 
Οπότε, το να φύγω  
στο εξωτερικό ήταν  
µια λογική επιλογή. 
Για τους Κύπριους, 
εξωτερικό είναι η Ελλάδα 
και η Αγγλία. Για εµένα, 
που είχα πάει σε αγγλικό 
σχολείο, το να πάω στην 
Αγγλία για σπουδές ήταν 
κάτι σαν λογική συνέχεια. 
Όταν έφυγα από  
την Κύπρο, ήξερα ότι  
αν ακολουθούσα  
το δρόµο που σκεφτόµουν για την καριέρα µου, θα έπρεπε 
να µείνω στο εξωτερικό. 

 Aυτό σε ποια ηλικία το συνειδητοποίησες;
∆εν υπήρχε στην οικογένειά µου κάποιος άλλος 
δηµιουργικός άνθρωπος να µε καθοδηγήσει από µικρή 
ηλικία, οπότε έφτασα στα 22 µου για να συνειδητοποιήσω 
ότι θέλω να πορευτώ έτσι.  

 Η συνεργασία µε τη Flos ήταν σίγουρα ένα σηµείο-
σταθµός στην καριέρα σου. Πώς προέκυψε; 
Ξεκίνησε το 2011. Είχα ήδη δηµιουργήσει το δικό µου 
brand µε φωτιστικά από το 2007. Το 2010 έκανα την πρώτη 
µεγάλη παρουσίαση της δουλειάς µου στη Euroluce, στο 
Design Week του Μιλάνου. Τότε είδε τη δουλειά µου ο 
ιδιοκτήτης της Flos. Μετά από 4-5 µήνες επικοινώνησε 
µαζί µου για να βρεθούµε. Συναντηθήκαµε στο Λονδίνο 
και µου είπε ότι η Flos δεν συνεργάζεται µε designers που 
σχεδιάζουν και για άλλες εταιρείες. Στην περίπτωσή µου, 
που είχα τη δική µου εταιρεία, τα πράγµατα ήταν ακόµα 
πιο δύσκολα. Εκείνη την περίοδο µόλις είχα ξεκινήσει να 
δουλεύω την ιδέα των string lights και του την παρουσίασα. 
Ξαφνικά, άλλαξε γνώµη και είπε ότι αυτό το project πρέπει 
να το κάνουµε µαζί. Να γίνει µε τη Flos. Έτσι ξεκινήσαµε. 
Ακόµη και σήµερα, το ότι σχεδιάζω φωτιστικά για τη Flos, 
ενώ έχω δική µου εταιρεία, είναι κάτι µοναδικό. 

 Η γεωµετρία και η ισορροπία παίζουν σηµαντικό 
ρόλο στη δουλειά σου, αυτό είναι εµφανές µε  
την πρώτη µατιά. Εσύ ο ίδιος πώς θα χαρακτήριζες  
το ύφος σου; 
Αφαιρετικό σίγουρα. Προτιµώ τη λέξη αφαίρεση από τη 
λέξη µινιµαλισµός. Πιστεύω στη διαδικασία της αφαίρεσης,  
στην ικανότητα να εντοπίζεις και να αφαιρείς όλα τα περιττά. 

αλήθεια είναι πως, γνωρίζοντας πόσο 
πολυάσχολος είναι και πόσο πολύ ταξιδεύει 
για τη δουλειά του, δεν περίµενα να 
ανταποκριθεί στο mail µου τόσο άµεσα.  
Κι όµως, απάντησε αµέσως και  

κλείσαµε το τηλεφωνικό ραντεβού για τη συνέντευξη  
λίγες ηµέρες πριν ταξιδέψει στην Κύπρο για τα εγκαίνια  
του καταστήµατος ∆ελούδης στη Λεµεσό, όπου βρίσκονται 
δικά του αντικείµενα. Όσο για το πότε θα µπορούσαµε 
να τα πούµε στην Αθήνα; Όπως µου είπε «στην Ελλάδα 
έρχοµαι τον Αύγουστο –δεν υπάρχει πουθενά καλύτερα 
να πας για διακοπές–, αλλά τον Αύγουστο στην Αθήνα 
συνήθως δεν είναι κανένας».

 Ένας σχεδιαστής από την Ελλάδα ή την Κύπρο –που 
καµία τους δεν είναι αυτό που θα λέγαµε «Design 
Mecca»– φαίνεται «εξωτικός» στον κόσµο του design; 
Θεωρώ ότι η καταγωγή δεν έχει ιδιαίτερη σηµασία. Αυτό 
που έχει σηµασία για ένα δηµιουργικό άνθρωπο είναι 
τα ερεθίσµατά του και το τι τον ωθεί να εξελιχθεί, να 
αναπτυχθεί. Βέβαια, αν ζεις σε χώρες σαν την Ελλάδα ή  
την Κύπρο, αυτό είναι λίγο πιο δύσκολο. ∆εν εννοώ ότι  
δεν υπάρχουν ερεθίσµατα, υπάρχουν πολλά ερεθίσµατα, 
απλώς ίσως η κουλτούρα µας δεν µας ωθεί, δεν µας 
ενθαρρύνει αρκετά ώστε να αναπτύξουµε αυτό που 
κάνουµε. Σε τελική ανάλυση, πιστεύω ότι η εξέλιξη 
συµβαίνει σε ένα περιβάλλον όπου υπάρχει σύγκριση.  
Αν έχεις ακολουθήσει αυτό που θέλεις πραγµατικά, τότε  
το ζητούµενο είναι να αναµετρηθείς σε ένα περιβάλλον 
όπου υπάρχουν κι άλλοι συγκρίσιµοι µαζί σου.

 Εσένα τι σε κινητοποίησε να συνεχίσεις; 
Μεγάλωσα στην Κύπρο. Η µητέρα µου είναι Ελληνίδα, 

 Σήµερα που 
η τεχνολογία 
σού δίνει τόσες 
δυνατότητες, οι 
οποίες ίσως σε 
βάζουν σε πειρασµό 
να προσθέτεις, το να 
αφαιρείς δεν είναι 
και το πιο εύκολο.
Σίγουρα. Ειδικά για την 
τεχνολογία πιστεύω 
ότι ο ρόλος της είναι 
να βοηθήσει και σε 
καµία περίπτωση 

να αποφασίσει ποια θα είναι η σχεδιαστική κατεύθυνση του 
αντικειµένου. Πρέπει να υπηρετεί το σχεδιαστικό concept, να 
έχει ρόλο βοηθητικό και όχι να κατευθύνει.  
  

 Ποια είναι τα χαρακτηριστικά του καλού design; 
Η διαχρονικότητα σίγουρα. Και η απλότητα, θα έλεγα. Μάλιστα, 
πιστεύω ότι η απλότητα είναι το χαρακτηριστικό που συµβάλλει 
περισσότερο απ’ όλα στο να γίνει ένα αντικείµενο διαχρονικό. 

 Τι projects δουλεύεις τώρα; 
Έχω κάποιες καινούργιες συνεργασίες στο χώρο του επίπλου, 
που θα δείξω στο Design Week του Μιλάνου τον Απρίλιο του 
2018. Είναι κάποιες σηµαντικές ιταλικές εταιρείες – δυστυχώς, 
δεν µπορώ να αναφέρω ονόµατα αυτή τη στιγµή. Ταυτόχρονα 
δουλεύω καινούργιες ιδέες και για το δικό µου brand και για  
τη Flos. Αυτές θα παρουσιαστούν το 2019 στη Euroluce.  
 

 Σε 10 χρόνια από σήµερα ποιος είναι ο στόχος σου; 
Βρίσκοµαι µόνο στην αρχή. Στο ξεκίνηµα. Αυτό που θέλω 
και για σήµερα και για 10 χρόνια από σήµερα, είναι να έχω 
την ενέργεια και την όρεξη να συνεχίζω αυτό που κάνω.

 michaelanastassiades.com

H

Ο σχεδιαστής που έκανε ένα ελληνικό επώνυµο γνωστό στον κόσµο  
του design σε µια πιο προσωπική συζήτηση για την Ελλάδα, την Κύπρο,  

το καλό design και τα σχέδια του για την επόµενη 10ετία. 
ΑΠΟ ΤΟΝ ΝΙΚΟ ΚΟΝΤΟΠΟΥΛΟ

«ΒΡΙΣΚΟΜΑΙ ΜΟΝΟ 
ΣΤΗΝ ΑΡΧΗ.» Αριστερά: Η σειρά 

«Arrangements», όπως 
παρουσιάστηκε από
τη Flos στο Design 
Week του Μιλάνου.
∆εξιά: Πολυέλαιος 
«Mobile Chandelier 11».  
Κάτω: Φωτιστικό 
«Table Composition».
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